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§ 273

Information - Kommunstyrelsens arbetsmiljöansvar , 
KS 2019/3
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om Arbetsmiljöverket och kommunstyrelsens 
arbetsmiljöansvar.
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§ 274

Information - Ersättningsanspråk Hjulet, KS 2019/3
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om ersättningskrav angående fastigheten Hjulet i Falkenberg.
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§ 275

Försäkringar; nu fråga om index- och premieändringar, 
KS 2017/191
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna de av Protector aviserade index- och premiehöjningar 
avseende olycksfallsförsäkringen och motorfordonsförsäkringen. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har försäkringsavtal, t o m 2020 och med option i två 
år, med Protector avseende bl.a. motorfordon och olycksfall. Protector har 
nu aviserat såväl index- som premiehöjningar avseende motorfordons- och 
olycksfallsförsäkringarna. 

Motivering av beslut
Enligt avtalen har Protector rätt att göra en indexhöjning för att täcka sina 
ökade kostnader, höjningen är inte begränsad till en viss procentsats. Vidare 
kan bolaget avisera premiehöjningar, vilka är begränsade till 10 % om det 
inte föreligger exceptionella förutsättningar, och baseras på kommunens 
skaderesultat. De höjningar som nu aviserat är:

Motorfordon - indexhöjning 10 %
- premiehöjning 5 %

Olycksfall - indexhöjning 4 %
- premiehöjning 10 %

Enligt kommunens försäkringsförmedlare Söderberg & Partners har den 
tidigare utvecklingen, med sänkta premier och förbättrade villkor, ändrats 
inom försäkring samt återförsäkring och nu aviserar marknaden 
premiehöjning för samtliga kommuner och kommunala bolag. Orsakerna till 
den ändrade utvecklingen har bl.a. sin förklaring i ökat antal skador och 
ökade skadekostnader. Enligt kommunens försäkringsförmedlare Söderberg 
& Partner har Falkenbergs kommun idag en skadekvot (inbetald premie i 
relation till skadekostnad) på 119 % för motorfordon och 128 % för 
olycksfallsförsäkring. Med hänsyn till kommunens egen skadekvot och den 
allmänna utvecklingen inom området är det Söderberg & Partners 
rekommendation att kommunen godkänner de aviserade index- och 
premiehöjningarna. 

Mot bakgrund av försäkringsförmedlarens rekommendation föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen kommunstyrelsen besluta att godkänna de av 
Protector aviserade index- och premiehöjningarna avseende 
olycksfallsförsäkringen och motorfordonsförsäkringen. 
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Ekonomi

De aviserade höjningarna medför att kommunens kostnader för 
motorfordonsförsäkringen och olycksfallsförsäkringen ökar med totalt 
omkring 300 tkr (210 tkr respektive 90 tkr). 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-07
Protector ”Indexering av Olycksfallsförsäkring 2020”
Protector ”Index Motorfordonsförsäkring 2020”
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§ 276

Kommunstyrelsens delårsrapport tertial 2 2019, KS 
2019/149
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Godkänna kommunstyrelsens delårsrapport tertial 2 2019.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat delårsrapport för tertial 2 2019. 
Delårsrapporten innehåller en redogörelse för genomförd verksamhet under 
perioden januari-augusti 2019. Kommunstyrelsen, exklusive 
affärsverksamhet, redovisar ett överskott för perioden om 8,4 mkr. Inklusive 
affärsverksamheten uppgår överskottet till 11,5 mkr.

För helåret 2019 prognostiseras för kommunstyrelsen en positiv avvikelse 
jämfört med budget på 1,7 mkr exklusive affärsverksamheterna och 5,6 mkr 
inklusive affärsverksamheterna. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås godkänna delårsrapport för tertial 2 2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-30
Kommunstyrelsens delårsrapport tertial 2 2019
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§ 277

Kommunens delårsrapport tertial 2 2019, KS 2019/148
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna delårsrapport för januari – augusti 2019.

2. Godkänna ett ytterligare underskott i barn- och utbildningsnämnden om 
450 tkr.

3. Uppmana barn- och utbildningsnämnden att inte genomföra 
nedskärningar i modersmålsundervisningen i förskolan och 
kulturupplevelser i grundskolan.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
delårsrapport för januari till och med augusti 2019. Efter åtta månader 
redovisar kommunen ett positivt resultat om 56,7 mnkr, vilket är 51,7 mnkr 
lägre än föregående års periodresultat då resultatet uppgick till 108,4 mnkr. 
Den största skillnaden består i att resultatet för delåret föregående år rymde 
en utdelning på 31,0 mnkr från det kommunala bolaget Falkenberg Energi 
AB

Prognosen för kommunens resultat 2019 är 16,5 mnkr. Det budgeterade 
resultatet för 2019 är 44,1 mnkr, varvid prognosen innebär en negativ 
avvikelse mot budget med 27,6 mnkr. För skatteintäkter och statsbidrag 
samt finansnetto prognostiseras ett överskott för 2019 medan nämnderna 
prognostiserar ett underskott i jämförelse med budget. Underskottet på 
nämnderna rymmer både över- och underskott. De största prognostiserade 
underskotten på nämnderna återfinns på barn- och utbildningsnämnden 
(-8,2), kultur- fritids och tekniknämnden (-6,8), socialnämnden (-8,4) samt 
försörjningsstödet (-7,0).

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska delårsrapport per augusti upprättas och 
redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-03
Delårsrapport januari – augusti 2019 inklusive bilagor från respektive 
nämnd.
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Björn Jönsson (S), Georgia 
Ferris (KD) och Lars Fagerström (L), att ett ytterligare underskott om 450 
tkr i barn- och utbildningsnämnden för 2019 ska godkännas. Vidare yrkar 
Per Svensson (S) att barn- och utbildningsnämnden ska uppmanas att inte 
genomföra nedskärningar på modersmålsundervisning i förskolan och 
kulturupplevelser i grundskolan. 

Ajournering 
Ajournering av sammanträdet begärs och verkställs. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande om att 
ett ytterligare underskott om 450 tkr i barn- och utbildningsnämnden för 
2019 ska godkännas mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande. 

Därefter ställer ordföranden proposition på Per Svenssons (S) 
tilläggsyrkande om att barn- och utbildningsnämnden ska uppmanas att inte 
genomföra nedskärningar på modersmålsundervisning i förskolan och 
kulturupplevelser i grundskolan och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet angående att godkänna ett 
underskott i barn- och utbildningsnämnden samt att inte genomföra 
nedskärningar i modersmålsundervisningen och kulturupplevelser.

Anteckning
Anneli Andelén (C), Per Johansson (C), Ninni Gustavsson (M), Göran 
Janko (M) och Rie Boulund (M) deltar ej i beslutet.
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§ 278

Kommunal skattesats 2020, KS 2019/393
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa skattesatsen för kommunalskatt i Falkenbergs kommun år 
2020 till 21,10 kr per skattekrona, det vill säga oförändrad.

Beskrivning av ärendet
Enligt kommunallagen kap.11 § 8 skall kommunstyrelsen före oktober 
månads utgång föreslå skattesats för det kommande året, även om budgeten 
i sin helhet behandlas senare.

Motivering av beslut
Skattesatsen för Falkenbergs kommun 2020 fastställs till 21,10 kr per 
skattekrona. Den är oförändrad jämfört med år 2019.

Ekonomi
Kommunens kostnader och intäkter för 2020 sammanställs och redovisas i 
kommande budgetförslag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-30
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§ 279

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt över de kommunala 
bolagen avseende år 2018, KS 2019/376
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Nedanstående bolag har under verksamhetsåret 2018, bedrivit sin 
verksamhet på ett sätt som är förenligt med det kommunala ändamålet 
för verksamheten och i enlighet med de kommunala befogenheter som 
gäller för verksamheten.

- Falkenbergs Stadshus AB
- Falkenbergs Bostads AB
- Falkenberg Bostad Utvecklings AB
- Falkenberg Energi AB
- Falkenberg Energihandel AB
- Ekobilen 5 A Fastighets AB
- Falkenbergs Vatten och Renhållning AB
- Vatten och Miljö i Väst AB
- Falkenbergs Näringsliv AB
- Destination Falkenberg AB

Beskrivning av ärendet
Genom en lagändring i kommunallagen som trädde i kraft 1 januari 2013, 
infördes en skyldighet för kommunstyrelsen att i dess uppsiktsplikt, årligen i 
beslut, pröva om kommunens aktiebolag bedrivit sin verksamhet på sätt som 
är förenligt med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för den kommunala befogenheten, se 6 kap. 9 § kommunallag (KL). 

Kommunstyrelseförvaltningen och kommunstyrelsen har löpande under 
verksamhetsåret 2018 haft en betydande kontakt med bolagen. Kontakterna 
som sker bland annat vid styrelsemöten, möten inom kommun- och 
koncernens ledningsgrupp samt möten inom bolagskoncernen, utgör en god 
grund för den prövning kommunstyrelsen har att göra enligt 6 kap. 9 § KL. 
Härtill kommer underlag såsom bolagens bolagsordningar, ägardirektiv, 
årsredovisningar, styrelseprotokoll samt särskilt utlåtande från respektive 
bolags vd.

Motivering av beslut
Vid granskningen 2017 noterade kommunstyrelseförvaltningen att 
Falkenberg Bostad Utvecklings AB saknar ägardirektiv från fullmäktige och 
att bolagsordningen är i behov av revidering. Med anledning av det 
föreslogs att kommunstyrelseförvaltningen skulle ges i uppdrag att ta fram 
förslag till ägardirektiv samt att tillsammans med respektive moderbolag ta 
fram förslag till revidering av bolagsordningarna. Detta uppdrag är inte 
färdigställt utan fortsätter med mål att bli klart 2019. 
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Det är kommunstyrelseförvaltningens uppfattning att ovan angivna 
kommunala bolag bedrivit sin verksamhet under verksamhetsåret 2018 på 
ett sätt som varit förenligt med fastställda ändamål och utförts inom ramen 
för de kommunala befogenheterna.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-10
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2019-09-10

Anteckning
Göran Janko (M) uppmärksammar kommunstyrelsen på att 
kommunstyrelseförvaltningen ej erhållit uppgift om Falkenbergs Bostad 
Utvecklings AB § 4 i bolagsordningen.
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§ 280

Detaljplan för Dikaren 8 m.fl. - Antagande , KS 2014/368
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta detaljplan för Dikaren 8 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2015-01-13 att ge Stadsbyggnadskontoret i 
uppdrag att utarbeta förslag till detaljplan för Dikaren 8 m.fl. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2017-12-12 § 362 att föreslå 
kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige besluta att anta 
planförslaget.

Planen syftar till att pröva förutsättningarna för uppförande av bostadshus 
inom kvarteren Dikaren och Drängen samt att reglera befintlig 
bebyggelse för bostadsändamål, kontor och handel. Planområdet är 
beläget direkt söder om Arvidstorpsvägen och norr om Bräckevägen. 
Inom planområdet finns tio befintliga villor med tillhörande 
komplementbyggnader. Planförslaget innehåller tre nytillkommande 
flerbostadshus med cirka 30 bostäder samt två befintliga flerbostadshus 
som även inrymmer kontor. 

Planförslaget har under granskningstiden 2017-09-13 till 2017-10-11 
varit utställt i Stadshuset samt funnits tillgängligt på kommunens 
hemsida. Under granskningen inkom 17 yttranden. Inkomna synpunkter 
berör främst trafiksituationen inom och omkring planområdet. Vidare 
efterfrågas ytterligare utredningar vad gäller föroreningar inom 
planområdet. Frågor har även kommit upp vad gäller samstämmigheten 
mellan samrådsredogörelsen och det faktiska planförslaget i 
granskningsskedet. Det handlar bl.a. om tillåten byggnadshöjd på 
bebyggelsen i planförslaget. 

Kommunfullmäktige beslutade 2018-02-27 § 38 att återremittera ärendet 
för att omarbeta detaljplanen så att högst tre våningar tillåts.

Kommunstyrelsen beslutade 2019-08-14 § 215 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta det ursprungliga förslaget till detaljplan.

Kommunfullmäktige beslutade 2019-08-28 § 186 att återremittera 
ärendet för att för att handlingarna ska omarbetas utifrån att husets 
nockhöjd maximalt får vara elva meter, vilket kan motsvara en 
bebyggelse om tre våningar.

Förslaget är nu omarbetat med inriktningen att skapa byggrätt för nya 
trevåningsbyggnader på fastigheten Dikaren 8 och för nya 
fyravåningsbyggnader på fastigheten Dikaren 11. I övrigt har inga 
förändringar införts i detaljplanen. 
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Förslaget är utformat med en högsta nockhöjd på 12,5 meter då en högsta 
nockhöjd på 11 meter inte bedömts vara tillräckligt för att klara tekniska 
anläggningar.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen bedömer att planförslaget bör antas med 
föreliggande förändringar.

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte av beslutet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-03
Planbeskrivning 2016-12-13, reviderad 2019-10-08
Plan- och illustrationskarta upprättad 2016-12-13, reviderad 2019-10-08
Granskningsutlåtande 2017-11-23

Yrkande
Per Johansson (C), Anneli Andelén (C), Ninni Gustavsson (M), Göran 
Janko (M) Jan Dickens (S), Markus Jöngren (MP) och Georgia Ferris (KD) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar att ärendet ska återremitteras för att 
kostnadsberäkna parkeringsmöjligheter under mark.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras under 
sammanträdet mot Sara-Lena Bjälkös (SD) återremissyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras på sammanträdet. 

Reservation 
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.
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§ 281

Begäran om planbesked Ullarp 2:36, KS 2019/268
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avslå begäran om att ny detaljplan upprättas för Ullarp 2:36.

Beskrivning av ärendet
En begäran om att detaljplanen ändras så att byggrätt skapas för 
bostadsbyggnad inom del av Ullarp 2.36 har inkommit från den nya 
fastighetsägaren.

Fastigheten Ullarp 2.36 planlades för ”barnkoloniändamål” 1948. Den 
föreslagna bebyggelsen inom fastigheten synes inte kommit till stånd och 
fastighetsägaren, Osby kommun, försökte under 1970- och 80-talet få till 
stånd en planändring. Kommunen var tveksam till detta, bland annat mot 
bakgrund av VA-frågor och dels på grund av campingplatsens utveckling 
och behov. Osby kommun sålde 1990 fastigheten till Tage & Söner 
Byggnads AB som därefter fick till stånd ett planarbete. 

Ny detaljplan, laga kraft vunnen 1994, delar upp den tidigare större 
fastigheten i tre bostadstomter, en tillfartsväg med vändplats samt ett mindre 
grönområde. Endast en av de tre tomterna är bebyggd. 

Nya ägaren till en av de obebyggda tomterna, Ullarp 2:94, har i sitt köp 
även förvärvat resterna av den ursprungliga fastigheten Ullarp 2:36, 
tillfartsvägen och grönområdet. När det gäller grönområdet har dock detta, 
genom förrättning, beslutats ingå i gemensamhetsanläggning och förvaltas 
av en samfällighetsförening. Huvudmannaskapet har därmed överförts till 
Ugglarps vägförening. Området ligger inom kustområde utpekat i 
Miljöbalken (MB) 4 kap 2 § där stor restriktivitet skall gälla avseende 
nyexploatering och ligger dessutom inom strandnära riksintresseområde 
”friluftsliv” (MB 3:3). Fastigheten ligger utanför det utökade strandskyddet, 
390 m, och redovisas som befintlig bebyggelseområde i gällande 
översiktsplaner.

Vid ett internt remissförfarande inför detta beslut har VIVAB påpekat att 
Ullarp 2:36 ligger inom kommunens verksamhetsområde för VA. Vid ett 
eventuellt planarbete måste rätt för ledningar säkras.

Motivering av beslut
Fastigheten omges av en större campingplats. Det finns ett stort tryck på 
bostadsmark i det strandnära läget, samtidigt som värdet av mark för 
gemensam vistelse är stor. Befintlig detaljplan är genomförd så till vida att 
skötselansvar m.m. för grönmark överförts till vägföreningen.
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En detaljplans primära uppdelning av kvartersmark och allmän platsmark 
påverkar fastighetspriser. Värdet av att gränsa till grönmark, eller att ha fri 
utblick, är stort. Ett planarbete i syfte att skapa ett bostadshus framför övrig 
bebyggelse riskerar att medföra negativa reaktioner från omgivningen. 
Befintlig detaljplan bedöms vara väl avvägd i sin utformning. Ansökan om 
en ändring av detaljplanen föreslås därför avslås.

Ekonomi
Ett avslag på inkommen begäran innebär inga kostnader för kommunen.

Underlag för beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen, planenheten
Sökanden

Yrkande
Per Svensson (S) och Markus Jöngren (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Anneli Andelén (C) yrkar att begäran om planändring ska godkännas.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Anneli 
Andeléns (C) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Anneli Andelén (C), Per Johansson (C), Ninni Gustavsson (M), Göran 
Janko (M) och Rie Boulund (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Anneli Andeléns (C) yrkande.
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§ 282

Försäljning av fastigheten Tröinge 6:105, KS 2019/399
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Genom fastighetsmäklare sälja fastigheten Tröinge 6:105 med ett 
utgångspris om ca 2,6 miljoner kronor.

2. Ge mark- och exploateringschefen rätt att för kommunens räkning 
underteckna nödvändiga handlingar avseende försäljningen av Tröinge 
6:105 under förutsättning att köpeskillingen överstiger 2 miljoner 
kronor.

Beskrivning av ärendet
Kommunen köpte 2018 in den bebyggda 24,6 hektar stora 
jordbruksfastigheten Stafsinge 10:14 för 5,85 miljoner kronor. Detta 
eftersom del av fastigheten är utpekad som framtida verksamhetsområde i 
delöversiktsplan för Falkenbergs centralort, del av område 210. Del av 
fastigheten som inte är aktuell att använda till framtida verksamhetsområde 
har nu styckats av från Stafsinge 10:14 till en egen fastighet, Tröinge 6:105. 

Denna avstyckade fastighet är bebyggd med ett bostadshus samt 
ekonomibyggnad och har en areal om 6,4 hektar. Bostaden är på ca 145 kvm 
boarea och är uppförd i början av 1900-talet och har renoverats efterhand. 
Utöver bostadsbyggnaden finns ekonomibyggnad om ca 520 kvm. Mäklare 
har uppskattat ett rimligt utgångspris till ca 2,6 miljoner kronor. I 
delöversiktsplan för Falkenbergs centralort är Tröinge 6:105 belägen inom 
område 39 där etablering av s.k. hästgårdar bedöms lämplig.

Motivering av beslut
Eftersom Tröinge 6:105 inte är aktuell att utveckla till framtida 
verksamhetsområde och kommunen inte har något annat behov av 
fastigheten föreslås den säljas. Då fastigheten är av sådant slag att den 
sannolikt är attraktiv på privatmarknaden bedöms det vara bäst att anlita 
fastighetsmäklare för att sälja den.

Ekonomi
En försäljning kommer ge en intäkt till kommunen som bokförs på 
exploateringsprojekt verksamhetsområde för den sydvästra kvadranten, 
benämnd ”Stafsingekvadranten”, objekts-ID 11291.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-24
Karta

Yrkande
Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.
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Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Sara-Lena 
Bjälkös (SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.
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§ 283

Samråd avseende planerad 130 kV markkablar för 
anslutning av ny station i Falkenbergs tätort, KS 
2019/409
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända nedanstående som kommunens samrådsyttrande.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har getts möjlighet att yttra sig om planerad 130 kV 
markkabelanslutning av ny mottagningsstation i Falkenberg.

Falkenberg Energi AB planerar att bygga en ny mottagningsstation i 
Falkenberg. E.ON Eldistribution avser ansluta den nya stationen till elnätet 
genom att markförlägga en del av en befintlig 130 kV luftledning. Projektet 
medför att nya 130 kV markkabelförband i ny sträckning kommer behöva 
förläggas mellan befintliga luftledningen och stationen. Projektet medför att 
en del av den befintliga luftledningen kan rivas. 

Överväganden
Kommunstyrelsen förordar schaktfri förläggning framför avgrävning vid 
korsning av väg 154 och Tågvägen för att minimera negativ påverkan på 
trafiken. 

Kommunstyrelsen förordar stråk 2 framför stråk 3. Detta för att stråk 3 är 
trädbevuxet, omfattar de översta delarna av Gruebäcken samt att det finns en 
nedgrävd dagvattenledning längs med Gruebäckens sträckning. Genom 
lokalisering till stråk 2 kan eventuellt framtida exploatering i området söder 
om den planerade mottagningsstationen underlättas eftersom anslutning till 
befintligt dagvattennät i öster då bör kunna ske utan hänsyn till nergrävda 
elledningar. 

Även om stråk 2 här förordas ser kommunen inga absoluta hinder om stråk 
3 skulle väljas. Ett argument för stråk 3 kan vara att exploatering i området 
underlättas om intrången i form av elledningarna och den redan befintlig 
dagvattenledningen samlas på ett och samma ställe. 

Dagvattendammen i stråk 1 omfattas med största sannolikhet av generellt 
biotopskydd. Dispens från detta söks hos Länsstyrelsen. 

Motivering av beslut
Fastigheten är i berört område i den fördjupade översiktsplanen över 
Falkenbergs centralort från 2007 utpekad för verksamhetsområde samt 
natur. Att ledningen markförläggs är ur ett större perspektiv bra då det frigör 
ytor som idag är belägna inom luftledningens restriktionsområde.

Projektet strider inte mot några detaljplanebestämmelser eller den 
fördjupade översiktsplanen för Falkenbergs centralort från 2007.
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Projektområdet omfattas inte av några kommunala naturvårdsintressen.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-08
Samrådsunderlag, 2019-09-17
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§ 284

Antagande av Program med mål och riktlinjer för 
uppföljning av privata utförare, KS 2019/189
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Upphäva befintligt program med mål och riktlinjer för uppföljning av 
privata utförare, KF § 169, 2017-09-26.

2. Anta föreliggande förslag till program med mål och riktlinjer för 
uppföljning av privata utförare.

3. Uppmana Vatten & Miljö i Väst AB och Räddningstjänsten Väst att anta 
likalydande dokument efter erforderliga anpassningar till Varbergs 
kommuns motsvarande dokument.

Beskrivning av ärendet
När en kommun (även kommunalt bolag, kommunalförbund) anlitar en 
privat utförare för en uppgift som annars skulle ha utförts i egen regi har 
kommunen kvar huvudmannaskapet. Kommunen har därigenom också kvar 
det övergripande ansvaret för verksamheten och ska se till att den anlitade 
utföraren uppfyller de bestämmelser som gäller för verksamheten.

Innan kommunen lämnar över vården av en kommunal angelägenhet till en 
privat utförare måste möjlighet att kontrollera och följa upp verksamheten 
säkerställas. Detta är en förutsättning för att nämnderna ska kunna leva upp 
till sitt verksamhetsansvar. Nämnderna ska inom sitt verksamhetsområde se 
till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som 
fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. 
De ska också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 
verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredställande sätt.

Enligt 5 kap. 3 § kommunallagen ska kommunfullmäktige, för varje 
mandatperiod, anta ett program med mål och riktlinjer för sådana 
kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. Bestämmelsen, 
som trädde i kraft den 1 januari 2015, gäller för såväl välfärdstjänster som 
tekniska verksamheter. I programmet ska anges hur fullmäktiges mål och 
riktlinjer och övriga föreskrifter på området ska följas upp samt hur 
allmänhetens insyn ska tillgodoses.  Kommunallagen beskriver inte i detalj 
hur kontroll och uppföljning ska gå till och det finns därför ett utrymme till 
lokal anpassning.

Falkenbergs kommun anlitar idag privata utförare för att utföra tjänster inom 
en rad områden, bland annat inom äldreomsorgen, gatudrift, IT med flera.

Kommunfullmäktige antog 2017 ett program med mål och riktlinjer för 
uppföljning av privata utförare och med anledning av ny mandatperiod ska 
kommunfullmäktige nu, enligt kommunallagen, anta ett nytt program. 
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Kommunstyrelseförvaltningens förslag utgår ifrån kommunens program för 
tidigare mandatperiod. Endast några mindre förändringar föreslås.  

- Programmet föreslås gälla kommunens nämnder och helägda bolag 
till skillnad från tidigare program som gällde nämnder, bolag och 
kommunalförbund. (Vatten & Miljö i Väst AB och 
Räddningstjänsten Väst ägs till 50 % av Varbergs kommun och har 
därför att anpassa sig till både Falkenbergs och Varbergs 
styrdokument.) Istället föreslås att kommunfullmäktige uppmanar 
Vatten & Miljö i Väst AB och Räddningstjänsten Väst, vid 
antagande av detta program, att anta likalydande dokument efter 
erforderliga anpassningar till Varbergs kommuns motsvarande 
dokument.

- Revideringsintervallet föreslås ändras från vartannat år till vart fjärde 
år.

- Vad avser allmänhetens insyn under p.5 Information föreslås 
punkten ändras på så sätt att sista stycket får ny lydelse. När det 
tidigare programmet antogs 2017 hade få kommuner tagit fram ett 
program. Idag har de flesta kommuner program och ett antal olika 
formuleringar vad gäller allmänhetens insyn används. Det finns 
anledning, inte minst för att förenkla för de privata utförarna, att 
kommunerna tillämpar någorlunda liknade formuleringar, beroende 
på vilka krav man vill ställa givetvis. Med anledning härav föreslås 
kommunens skrivning ändras, den föreslagna skrivningen tillämpas 
av bland annat Göteborgs Stad. (Som exempelvis på alternativa 
formuleringar kan ges Linköpings kommun som anger att 
informationen ska begränsas till omfatta sådant som kan lämnas utan 
omfattande merarbete eller inte strider mot lag eller författning samt 
inte anses utgöra företagshemligheter. Andra kommuner, bl.a. 
Eskilstuna, begränsar utförarens skyldighet att lämna uppgifter till 
att omfatta sådana uppgifter som inte strider mot lag eller författning 
eller anses utgöra företagshemligheter.)

- I tidigare program ansvarar kommunstyrelsen för uppföljning av 
avtal som gäller verksamheter inom flera nämnder. Detta ansvar 
föreslås överföras till servicenämnden som en följd av den 
omorganisation som trädde i kraft 2019-01-01 där 
upphandlingsenheten flyttades över till serviceförvaltningen.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram ett förslag till nytt program 
med mål och riktlinjer för uppföljning av privata utförare och 
kommunstyrelsen beslutade 2019-05-15 att förslaget skulles sändas ut på 
remiss till samtliga nämnder, styrelser och direktion. Remissvar har 
inkommit från barn- och utbildningsnämnden, VIVAB, kultur-, fritids och 
tekniknämnden samt servicenämnden. Av remissvaret från servicenämnden 
framgår att man ser det som naturligt att ansvaret för uppföljning flyttar över 
till nämnden då upphandlingsenheten har flyttats till serviceförvaltningen. I 
övrigt har ingen av de nämnder som lämnat svar några synpunkter.
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Med anledning av att inga ytterligare synpunkter har framkommit föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att föreslaget program antas.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-11
Yttrande servicenämnden, 2019-08-22
Yttrande KFT, 2019-08-13
Yttrande VIVAB, 2019-08-12
Yttrande BUN, 2019-05-29
Utsändande av remiss, KS § 141, 2019-05-14
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till program med mål och riktlinjer 
för uppföljning av privata utförare, 2019-04-09
Program med mål och riktlinjer för uppföljning av privata utförare, 
KF § 167, 2017-09-26
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§ 285

Utbyggnad av allmän plats inom exploateringsområde 
Brunklövervägen, Skogstorp, KS 2016/414
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att av kultur- fritids och 
teknikförvaltningen, beställa utbyggnad av allmän plats inom 
exploateringsområde Brunklövervägen, Skogstorp.

2. Medel för exploateringen ska belasta exploateringsverksamheten 80010.

Beskrivning av ärendet
Mark- och exploateringsenheten vid samhällsbyggnadsavdelningen på 
kommunstyrelseförvaltningen begär tillåtelse att starta upp 
exploateringsprojekt Brunklövervägen, Skogstorp. Detta innebär att allmän 
platsmark, gator och grönytor, inom detaljplan för Skogstorp 4:171 m.m. 
byggs ut.

Motivering av beslut
Detaljplan för Skogstorp 4:171 m.m. vann laga kraft 1993-04-19. Större 
delen av området är utbyggt. Det som kvarstår att byggas ut är 
Brunklövervägen samt sista delen av Ginstvägen. 

Kommunen har tecknat markanvisningsavtal med Kvartilen Fastigheter AB 
(KS 2016-414, KF 2019-03-26 §63), som avser att bebygga fastigheterna 
Skogstorp 4:194 och 4:195 med bostäder. Innan byggnationen kan påbörjas 
måste gator och VA vara utbyggt till respektive fastighet. 

För att täcka kommunens kostnader för utbyggnad av allmän plats föreslås 
att man startar upp exploateringsprojekt Brunklövervägen. Kostnaderna 
lagerförs på projektet och finansieras av den framtida försäljningen av 
bostadsmark.

Ekonomi
Kommunens kostnader för att anlägga gator och grönytor beräknas till cirka 
3,6 miljoner kronor. Kostnaderna beräknas täckas av försäljningen av 
fastigheterna Skogstorp 4:194 och 4:195. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-18
Översiktskarta
Markanvisningsavtal nr 247
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§ 286

Redovisning av statligt stöd för integration - 
uppföljning tertial 2 2019, KS 2016/20
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna att redovisning gällande statligt stöd för integration för 
tertial 2 2019 har lämnats.

Beskrivning av ärendet
Hösten 2015 beslutade regeringen att fördela tillfälligt stöd till kommuner 
och landsting på grund av den rådande flyktingsituationen. Falkenbergs 
kommun beviljades 54,2 mkr. Kommunstyrelsen har beslutat hur detta stöd 
ska användas i Falkenbergs kommun. 
I beslutsunderlaget framgår avsatta belopp för de olika aktiviteterna, utfall 
till och med 31 augusti 2019, samt en prognos för när kvarvarande medel 
kommer att användas. 

Ursprunglig avsättning var 54,2 mkr. Till och med 31 augusti 2019 har 40,3 
mkr förbrukats. Kvarvarande avsättning är 14,0 mkr. Samtliga medel är 
reserverade för aktivitet, vilka framgår i beslutsunderlaget. 

Motivering av beslut
Uppföljning av bokförda kostnader, samt jämförelse med avsatta medel per 
aktivitet, ska enligt beslut i kommunstyrelsen redovisas för 
kommunstyrelsens arbetsutskott vid varje tertial.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens resultat då kostnaderna för aktiviteterna 
finansieras med utbetalt statsbidrag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-03
Tabell med utfall, avsatt belopp samt prognos 2019-10-03
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§ 287

Redovisning av uppdrag i budget 2019 - Ta fram 
kostnad och tidplan för införande av P-skiva, KS 
2019/364
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna den hittillsvarande redovisningen av uppdraget om att ta fram 
kostnad och tidplan för införande av P-skiva.

2. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att, i samverkan med 
kommunstyrelsen, ta fram ett parkeringsprogram där införande av 
P-skiva ingår. Uppdraget ska delredovisas för kommunstyrelsen senast 
januari 2020.

Beskrivning av ärendet
I samband med budget för 2019 lämnade kommunfullmäktige ett antal 
uppdrag till kommunens nämnder. Kommunstyrelsen fastställde därefter 
uppdragsbeskrivningar. Ett av de uppdrag som nu redovisas är att kultur-, 
fritids- och tekniknämnden uppdras att ta fram kostnad och tidplan för 
införande av parkeringsskiva (P-skiva). I uppdraget ingår vidare att 
presentera förslag på finansiering av intäktsbortfallet.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har per 2019-08-22 tagit ställning till 
förvaltningens utredning om införande av P-skiva och föreslår vidare att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt nämnden att ta fram en parkeringsplan i 
samverkan med kommunstyrelsens parkeringsprogram samt därvid 
utvärdera befintligt förslag om införande av P-skiva gentemot 
parkeringsprogram- och plan.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden i sin utredning presenterar de ekonomiska förutsättningarna 
för ett införande av P-skiva i Falkenberg, men i utredningen saknas en 
tidplan för dess införande. Därför har nämnden begärt ett uppdrag av 
kommunfullmäktige att ta fram ett styrdokument för fortsatt möjlighet att 
utreda införandet av P-skiva, vilken ska vara färdigställd i januari 2020. För 
närvarande finns endast ett antaget styrdokument avseende parkering, vilken 
är en parkeringsstrategi. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kultur-, fritids- och tekniknämnden ska uppdras av kommunfullmäktige att, 
i samverkan med kommunstyrelsen, ta fram ett parkeringsprogram där 
införande av P-skiva ingår. Uppdraget i programmet avseende P-skiva ska 
delredovisas för kommunstyrelsen senast januari 2020. Därmed bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen att den hittillsvarande redovisningen av 
uppdraget om att ta fram kostnad och tidplan för införande av P-skiva kan 
anses godkänd.
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Ekonomi
Kultur-, fritids- och tekniknämndens utredning påvisar att kommunens 
ekonomi påverkas av ett eventuellt införande av P-skiva då ett 
intäktsbortfall om cirka 3 700 tkr är att vänta, samt indirekta kostnader om 
600 tkr för bevakning och framtagande av P-skivor. Nämnden anser att 
frågan om finansiering bör hänskjutas till budgetberedningen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-03
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-08-22, § 129
Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, Utredning P-skiva, 2019-07-19
Kommunstyrelseförvaltningen, uppdragsbeskrivning, 2019-01-02

Yrkande
Lars Fagerström (L) och Georgia Ferris (KD) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Ninni Gustavsson (M) yrkar, med instämmande av Anneli Andelén (C) och 
Sara-Lena Bjälkö (SD), att arbetsutskottets förslag ska avslås för att istället 
enbart uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att, i samverkan med 
kommunstyrelsen, ta fram ett parkeringsprogram. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Ninni 
Gustavssons (M) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Rie Boulund (M), Anneli 
Andelén (C), Per Johansson (C) och Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Ninni Gustavssons (M) med fleras yrkande.
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§ 288

Information - Sjukfrånvarostatistik, KS 2019/30
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna information till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om sjukfrånvarostatistik i Falkenbergs kommun. 
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§ 289

Remiss - Skattelättnad för arbetsresor , KS 2019/310
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avstyrka förslaget då dess utformning med en avståndsgräns på 30 km 
skulle få stora negativa konsekvenser för invånare på landsbygden som 
inte har tillgång till kollektivtrafik samt skulle försämra möjligheterna 
för arbetsgivare på orter med svag kollektivtrafik att attrahera 
kompetens som är beroende av bil för arbetsresor. 

Beskrivning av ärendet
Den av regeringen tillsatta Reseavdragskommittén haft i uppdrag att 
undersöka hur systemet för avdrag för resor mellan bostad och arbetsplats 
bör omarbetas för att på ett bättre sätt gynna resor med låga utsläpp av 
växthusgaser och luftföroreningar och samtidigt vara enklare än nuvarande 
system att tillämpa, administrera och kontrollera.

Kommittén föreslår att reseavdraget avskaffas i sin nuvarande form. Det 
ersätts av en avståndsbaserad och färdmedelsneutral skattereduktion för 
längre arbetsresor. Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.

Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över förslaget. I 
kommunens yttrande har personalavdelningen och hållbarhetsavdelningen 
deltagit. 

Motivering av beslut
Personalavdelningen och hållbarhetsavdelningen har översiktligt gått 
igenom betänkandet och ställer sig bakom dess förslag om en 
avståndsbaserad och färdmedelsneutral skattereduktion då denna bedöms på 
sikt gynna nyttjande av kollektivtrafik och stimulerar större 
arbetsmarknadsregioner och boende i hela landet. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att yttrandet ska översändas till 
Finansdepartementet som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-07
Kommunstyrelseförvaltningen, yttrande, 2019-10-07
Finansdepartementet, Skattelättnader för arbetsresor, 2019-07-04
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Ninni Gustavsson (M), Göran 
Janko (M), Anneli Andelén (C) och Sara-Lena Bjälkö (SD), att avstyrka 
förslaget då dess utformning med en avståndsgräns på 30 km skulle få stora 
negativa konsekvenser för invånare på landsbygden som inte har tillgång till 
kollektivtrafik samt skulle försämra möjligheterna för arbetsgivare på orter 
med svag kollektivtrafik att attrahera kompetens som är beroende av bil för 
arbetsresor. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition kommunstyrelseförvaltningens förslag mot 
Per Svenssons (S) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 290

Remiss - Handlingsprogram för skydd mot olyckor 
2020-2023, Laholms kommun, KS 2019/331
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Falkenbergs kommun har inget att erinra mot Laholms kommuns förslag 
till handlingsprogram för skydd mot olyckor. 

Beskrivning av ärendet
En kommun ska ha ett handlingsprogram för dels förebyggande verksamhet 
och dels räddningstjänst. Handlingsprogram ska tas fram för varje 
mandatperiod och ska antas av kommunfullmäktige. Innan 
handlingsprogrammet antas ska samråd ha skett med de myndigheter som 
kan ha väsentligt intresse i saken. Med anledning härav har Laholms 
kommun har översänt deras förslag till handlingsprogram för Laholms 
kommun och berett bl.a. Falkenbergs kommun att inkomma med synpunkter 
på förslaget.

Motivering av beslut
Förslaget har översänts från kommunstyrelseförvaltningen till 
Räddningstjänsten Väst för yttrande och som uppgett att de inte har något 
att erinra mot förslaget. 

Kommunstyrelseförvaltningen kan konstatera att det översända förslaget 
överensstämmer väl med Räddningsverkets och Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskaps vägledningar om vad ett handlingsprogram 
bör innehålla. Handlingsprogrammen, som både är ett internt styrdokument 
och en redovisning för medborgarna om vilket skydd och vilken säkerhet 
kommunen vill åstadkomma, är tydligt och lättillgängligt. I 
handlingsprogrammet framgår hur Laholm jobbar med dessa frågor, vilka 
mål kommunen har med sitt arbete samt vilka utvecklingsområden som 
identifierats. 

Mot bakgrund av Räddningstjänsten Västs yttrande och 
kommunstyrelseförvaltningens bedömning föreslås kommunstyrelsen 
besluta att Falkenbergs kommun inte har något att erinra mot Laholms 
kommuns förslag till handlingsprogram för skydd mot olyckor. 

Ekonomi
Ärendet påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-07
Laholms kommuns remiss 2019-08-06
Laholms kommuns tjänsteskrivelse 2019-07-30
Räddningstjänsten Västs yttrande 2019-09-25
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§ 291

Remiss - Inspektion av uppvärmningssystem och 
luftkonditioneringssystem, KS 2019/313
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända yttrandet till Infrastrukturdepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Boverkets 
rapport rörande uppvärmningssystem och luftkonditioneringssystem i 
enlighet med Europaparlamentets- och rådets direktiv om byggnaders 
energiprestanda. I rapporten ges förslag på ändringar i lagen om 
energideklaration för byggnader, förordningen om energideklaration för 
byggnader, plan- och bygglagen samt plan- och byggförordningen. 

För kommunstyrelsen har bygglovsnämnden beretts möjlighet att yttra sig 
över Infrastrukturdepartementets remiss. Nämndens synpunkter framgår i 
yttrandet daterat 2019-09-04.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att det av bygglovsnämndens 
antagna yttrande över remissen ska översändas till 
Infrastrukturdepartementet som Falkenbergs kommuns svar.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-04
Kommunstyrelseförvaltningen, yttrande, 2019-09-04
Bygglovsnämnden 2019-09-26, § 210
Infrastrukturdepartementet, Inspektion av uppvärmningssystem och 
luftkonditioneringssystem, 2019-07-05
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§ 292

Motion - Belysning på gång- och cykelbanor, KS 
2019/195
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att inventera befintlig 
belysning utmed de kommunala gång- och cykelbanorna i Falkenberg, 
samt kostnadsberäkna erforderliga åtgärder och upprätta en 
prioriteringsordning för åtgärdsarbetet.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Maria Larsson (C) har inkommit med en motion om att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ska genomföra en utredning av vad som behöver åtgärdas 
för att få fullgod belysning på samtliga gång- och cykelbanor i Falkenbergs 
centralort. Vidare föreslår motionären i korthet att det ska göras en 
prioriteringsordning för åtgärder, göras en analys på vad varje åtgärd 
kommer att kosta samt presentera en genomförandeplan för hur åtgärderna 
ska vidtas.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionens förslag. Nämnden anser att motionen bör bifallas då kommunen 
aktivt arbetar för att gång- och cykeltrafiken ska öka.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att fullgod 
gatubelysning på kommunens gång- och cykelbanor är eftersträvansvärt. Att 
skapa goda förutsättningar för invånarna i Falkenberg att ta sig fram till fots 
eller med cykel i större utsträckning har flera goda klimat- och 
hälsofrämjande fördelar. 

Då kultur-, fritids- och tekniknämnden är positivt inställd till motionens 
förslag och ser en tydlig koppling mellan fungerande belysning och ökad 
andel hållbara transporter i form av gång- och cykeltrafik i centralorten 
föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ska uppdras att inventera befintlig belysning utmed de 
kommunala gång- och cykelbanorna i Falkenberg, samt kostnadsberäkna 
erforderliga åtgärder och upprätta en prioriteringsordning för åtgärdsarbetet. 
Därmed bör motionen anses vara bifallen.

Ekonomi
För närvarande finns inga medel avsatta i innevarande budget för 
åtgärdsarbete avseende utökad och förbättrad belysning på gång- och 
cykelvägar, men utifrån vad som framkommer i kultur-, fritids- och 
tekniknämndens utredning kommer kostnader presenteras och hänskjutas till 
budgetberedningen.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-04
Motion om belysning på gång- och cykelbanor, 2019-04-09
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-06-20, § 104

Yrkande
Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 293

Motion - Förbättrad skyltning på gång- och cykelvägar 
, KS 2019/205
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att kultur-, fritids- och tekniknämnden erhåller ekonomiska 
medel fram till år 2023 och kommer i åtgärdsprojektet prioritera och 
kostnadsberäkna åtgärder för att förbättra skyltning på kommunens 
gång- och cykelvägar.

2. Därmed anse motionen vara behandlad.

Beskrivning av ärendet
Anna Andersson (C) har inkommit med en motion om att kultur-, fritids- 
och tekniknämnden ska uppdras att göra en utredning för en förbättrad 
skyltning av gång- och cykelvägarna i kommunen. Motionären föreslår att 
utredningen ska innehålla en prioriteringsordning samt kostnadsuträkningar 
för erforderliga åtgärder. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionens förslag. Nämnden låter meddela att det finns medel avsatt om 
9 600 tkr för utbyggnad av gång- och cykelinfrastruktur och 
cykelvägvisning i centrum för perioden 2019-2022. Arbetet med att 
färdigställa projekt med vägvisning i Falkenbergs centralort planeras under 
hösten 2019 och våren 2020. Vidare erhåller kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ett årligt anslag om 500 tkr för reinvestering av gång- och 
cykelvägsskyltar för perioden 2020-2023. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att fullgod 
skyltning på kommunens gång- och cykelvägar för att underlätta för hållbara 
transporter till fots eller cykel är eftersträvansvärt. Att skapa goda 
förutsättningar för invånarna i hela Falkenbergs kommun att ta sig fram till 
fots eller med cykel i större utsträckning har flera goda klimat- och 
hälsofrämjande fördelar.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har erhållit medel i budget för att vidta 
åtgärder i enlighet med motionärens intention beträffande tillfredställande 
skyltning på gång- och cykelbanor i kommunen. För att på ett effektivt sätt 
genomföra sådana åtgärder ingår i projektet att prioritera och 
kostnadsberäkna reinvestering av skyltning. Då medel i budget var avsatt 
innan motionen anmäldes i kommunfullmäktige föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör anses behandlad.
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Ekonomi
I den av kommunfullmäktige antagna budgeten för perioden 2019-2022 
finns totalt 9 600 tkr avsatt för utbyggnad av gång- och cykelinfrastruktur. I 
det ingår att förbättra skyltningen. Vidare finns ett årligt anslag om 500 tkr 
för perioden 2020-2023, med möjlighet till förlängning, avseende 
reinvestering av vägskyltar.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-05
Motion om förbättrad skyltning på gång- och cykelvägar, 2019-04-16
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-06-20, § 103

Yrkande
Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 294

Medborgarförslag - Öka andelen blommande växter på 
kommunala grönytor för att gynna pollinerande 
insekter, KS 2019/216
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Genom de åtgärder som framgår av kultur-, fritids- och tekniknämndens 
yttrande anses medborgarförslaget besvarat.

Beskrivning av ärendet
Ett inkommet medborgarförslag ”Öka andelen blommande växter på 
kommunala grönytor för att gynna pollinerande insekter” anmäldes till 
kommunfullmäktige 2019-04-26. Det översändes till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för yttrande. Förslagsställaren föreslår att andelen ytor med 
blommande växter bör öka genom att fler grönytor lämpliga för rabatter och 
ängsmark med planterade och vilda växter utses.

Motivering av beslut
Park- och kustenheten på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen arbetar 
sedan sommarsäsongen 2017 aktivt med att skapa långgräsytor lämpliga för 
pollinatörer efter de resurser och möjligheter som finns tillgängliga i 
driftenheten. Bakgrunden till detta var att skapa fler ytor med blommande 
örter samt att möjliggöra för en rikare flora och på så vis gynna bin, fjärilar 
och andra pollinatörer.

Arbetet utvärderas efter varje säsong och förändringar utförs för att på lång 
sikt skapa gynnsamma ytor för blommande växter och örter. Redan första 
sommarsäsongen kunde en ökad blomning ses i våra gräsytor.

I exploateringsprojekt av nya bostadsområden finns tanken redan vid 
projekteringen att anlägga höggräsytor på lämpliga platser som sås med 
ängsfrö.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-30
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-09-19, § 155
Medborgarförslag 2019-04-26
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§ 295

Redogörelse av delegationsbeslut, KS 2019/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegationen innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

 

 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-14
Rapport – Delegationsbeslut KS 2019-10-14
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-01
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-08
Kommunstyrelsens personalutskott 2019-10-10
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§ 296

Meddelanden och anmälningar, KS 2019/9 

 

Beskrivning av ärendet
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-08-22, § 136 – Uppdrag, 
redovisning av plan. Motion om att alla barn från 5 år ska ges möjlighet att 
delta i simskola.

Kommun Forskning i Västsverige, protokoll vid årsmöte 2019-05-21

Räddningstjänsten Väst direktionen, protokoll 2019-10-07

CESAK, protokoll, 2019-10-07

 

 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-10-14
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